
 
Debat Programmabegroting 2021-2024 

 
Voorzitter, 
 
We leven in een bijzondere tijd. 
Corona heeft het leven zoals wij dat gewend waren volledig in de war gegooid. 
Bij de vorige programmabegroting draaide de economie goed en ging het 
financieel redelijk goed met Gouda. 
Hoe anders is de situatie nu. 
Dit vraagt een andere kijk op de begroting. 
 
Bij de behandeling van de kaderbrief heeft de raad in volledige eensgezindheid 
een verklaring opgesteld over hoe nu verder in Coronatijd. 
Verschillende fracties hebben gepleit voor een begroting die verder zou kijken 
dan het Collegeprogramma en adviseerde eens out of te box te denken. 
De oppositiepartijen hebben een stevige handreiking gedaan om tijdens het 
reces mee te denken over alternatieve beleidslijnen naar de begroting toe. 
Deze handreiking is niet aangenomen en naar de mening van mijn partij een 
grote gemiste kans. 
Dit had een schoolvoorbeeld voor raadsbreedwerken kunnen zijn. 
 
Wat wij voor ons zien liggen is zeker geen slecht verhaal, echter business as 
usual. 
 
Gouda moet 2040 een gasloze stad zijn en men is volop bezig met de 
energietransitie. 
Dit betekent wel voor de nodige huishoudens een forse investering. Heb je 
geen eigen woning dan betaal je de transitie via de huur. 
Gasprijzen stijgen en de prijs van elektriciteit ook, terwijl bij een groot deel van 
de bestaande bouw de terugverdientijd de investeringen niet lonen.  
Daarnaast hebben de nodige huishoudens al moeite om de energierekening te 
betalen laat staan om investeringen te doen. 
 
Dit brengt mij op de verhoging van de OZB. 



In mijn bijdrage bij de kaderbrief heb ik al gemeld dat voor Gouda’s 50+ partij 
verhoging van de lokale lasten geen optie is. 
Mijn partij snapt niet dat in Coronatijd de OZB verhoogd wordt. 
De nodige mensen verliezen nu hun baan, de horeca ligt stil en het mkb ziet 
haar inkomsten dalen doordat het online kopen toeneemt. 
 
Voorzitter, 
Gouda’s 50+ partij is verheugd te lezen dat het  uitvoeren van het VN verdrag 
voor mensen met een beperking in 2021 prioriteit heeft. 
Er wordt een lokale inclusieagenda opgesteld. 
Mooi, zeker doen, maar mijn partij zou graag zien dat per direct meer 
geïnvesteerd wordt in participatie. 
Een mooi voorbeeld zijn de openbare toiletten in de binnenstad.  
Er staat een prachtige toiletunit in de binnenstad die regelmatig niet 
toegankelijk was doordat men daar rotzooi voor zetten. Gelukkig gaat dit, na 
regelmatige aandacht ook vanuit mijn partij, nu opgelost worden. 
Nu nog een goede spreiding van rolstoeltoegankelijke toiletten over de stad. 
 
Mijn partij is blij met de verbetering van de mantelzorgondersteuners. Goed 
om daar op individueel niveau naar te kijken. Ook naar de respijtzorg. 
Tussen haakjes staat: ook voor de jeugd. Wat ons betreft mag dit prominenter 
gemeld worden. Mantelzorg heeft een enorme impact op de levens van de 
mantelzorgers. 
 
De situatie rond de jeugdzorg baart ons nog steeds zorgen en gezien de 
financiële situatie van Gouda zijn wij niet gerust op de ontwikkelingen binnen 
de WMO. 
De wethouder heeft ons op het hart gedrukt dat de forse tekorten op de 
jeugdzorg niet ten kosten gaan van het WMO voorzieningen niveau. 
Wij zijn er echter niet gerust op. We hebben vertrouwen in de wethouder maar 
de financiële ontwikkelingen blijven zorgelijk. 
 
De uitvoering van de Regiovisie Geweld Hoort Nergens Thuis krijgt nu 
aandacht. Dit is hard nodig nu zeker met de gedeeltelijke lockdown mensen in 
zorgelijke thuissituaties deze steeds moeilijker kunnen ontvluchten. 
 
Corona heeft mede invloed op overlastsituaties. Jeugd is nu veel meer buiten. 
Preventie en handhaving gaan hier wat ons betreft hand in hand.  
Het waterbedeffect zoals we dat bijvoorbeeld zien in Goverwelle dient te allen 
tijde voorkomen te worden. 



 
Voorzitter,  
Gouda heeft grote ambities voor wat betreft woningbouw. 
G 50+ is verheugd dat er de nodige sociale huurwoningen en woningen in de 
middenhuursector bij komen.  
Wat ons echter opvalt is dat er met enige regelmaat berichten in de krant staan 
van bouwplannen die gerealiseerd gaan worden ondanks het feit dat de raad 
hier nog een definitief besluit over moet nemen. 
Ook laat het burgerparticipatietraject soms fors te wensen over. Vooral als we 
kijken bij de gang van zaken bij de Van Loon locatie. 
 
Dat brengt mij op de verkeersveiligheid. 
Daar liggen wat ons betreft nog forse uitdagingen. 
De verkeerssituatie op de Ridder van Catsweg in de bocht bij de Van Loon 
locatie is nu al zorgelijk. Oversteken met de fiets is een hele uitdaging. 
Daar zullen aanpassingen moeten komen, dat geldt ook voor de Burgemeester 
van Reenensingel bij de ontwikkeling van de Blokkerlocatie. 
Daarnaast is het voor mijn partij onbegrijpelijk dat de verkeerssituatie bij het 
kruispunt KW weg/Goudkade nog steeds niet is verbeterd. 
 
Voorzitter, 
Omwille van de tijd kom ik terug op de financiën. 
Ongewone tijden vragen om ongewone maatregelen. 
Mijn partij had graag gezien dat de voordelen zoals gemeld in de 
septembercirulaire meegenomen waren in deze begroting. Dit had een OZB 
verhoging kunnen dekken. 
 
Ik rond af. 
Als laatste dankt Gouda’s 50+ partij de ambtenaren, de griffie en de 
huishoudelijke dienst en last but not least onze technische man Roel voor hun 
niet aflatende inzet voor onze Raad. 
 
 
 


